



Уважаемые коллеги!

Dear readers,

Перед Вами солидное издание, в котором сделана попытка – и на мой взгляд, в целом удачная – «объять необъятное», дать широкую панораму развития и достижений в области сохранения и развития биоразнообразия на рубеже XXI века. В последние десятилетия сформировались и сложились научные и образовательные традиции в области естественных наук и в области естествознания в целом. Имена Сушкин П.П., Куминова А.В., Красноборов И. М., Стебаев И. В и других русских биологов и естествоиспытателей хорошо известны, а их деятельность – как ученых и как профессионалов, наставников молодежи – позволила сделать биологию наукой притягательной, интересной и престижной. XXI век объявлен веком биологии.

В данном издании занимает почетное место раздел сохранения и развития биоразнообразия на территории Республики Алтай и сопредельных территорий. Отмечается ведущая роль вопросов подготовки специалистов.

Наши ученые биологи востребованы не только в России, но и в самых авторитетных университетах, научно-исследовательских центрах и ведущих биотехнологических корпорациях мира.

Надеюсь, что это издание, представляющее собой обстоятельный обзор сохранения и развития биоразнообразия, может не только подвести некоторые итоги, но и наметить стратегию дальнейшего продвижения и развития международных связей

Декан биолого-химического факультета Горно-Алтайского государственного университета,
к.х.н., доцент, почетный работник
ВПО РФ
В.Н. Алейникова

We are happy to present you a respectable journal, in which we attempted, and we hope successfully, to provide you with what has been achieved in the sphere of preservation and development of biodiversity in the beginning of the 21st century. The work during the last decades contributed to developing of new scientific and educational traditions in the field of both natural sciences and natural history in general. The names of the Russian biologists and naturalists P. P. Sushkin, A. V. Kuminova, I. M. Krasnoborov, I. V. Stebaev and many others are very famous. The work of these scientists, professionals and mentors for the young let biology become an attractive, interesting and prestigious science. We are happy to establish the fact that the 21st century was announced to be the century of biology.

The chapter on preservation and development of biodiversity on the territory of the Altai Republic and neighboring regions carries out an honorary role. Among many other issues it also covers the problems of professional training.

Our biologists are needed not only in Russia, but also by the most authoritative universities, scientific research centers and leading biotechnical corporations around the world.

I hope that this unique journal, in which major problems of preservation and development of biodiversity are discussed, can provide us with some conclusions and help us to find some strategies for further researches and development of international relations.

Vera N. Aleynikova, kandidate degree in chemistry, senior lecturer, Dean of Biology and Chemistry Department, Gorno-Altaisk State University, **an honored worker of VPO in Russian Federation**